
PROTOKÓŁ Nr 49/2018

z posiedzenia Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 26 września 2018r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  16 3 0 .
Przewodniczył:  Pan Zbigniew Napłoszek – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej
                       Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisji  w/g załączonej  l is ty  obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Adam Butrymowicz,  Marek Tański.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt  Gminy
   2.  Waldemar  Szydlik – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt 1 i  2.  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy – Pan Zbigniew
Napłoszek  dokonał  otwarcia  posiedzenia  Komisji .  Stwierdził  prawomocność obrad
oraz przedstawił  projekt  porządku obrad.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  zaproponował  powiększenie  punktu
zaprojektowanie  projektów uchwał  na  najbliższą  sesje  o  3  projekty.  To  wynikło  w
czasie  między wysłaniem materiałów a dzisiejszym posiedzeniem komisji .
Pierwsza  uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  zabudowanej.  Otrzymali  radni  tą  uchwałę  tylko  nie  była
ujęta  w  porządku  obrad.  Dotyczy  to  zabudowanej  nieruchomości  w  miejscowości
Mileno,  która  jest  własnością  Wielkopolsko-Mazowieckiego  Towarzystwa
Jezusowego.  Prosiłbym  o  umieszczenie  w  porządku  obrad,  jeżeli  radni  wyrażą
zgodę.
Następna  to  jest  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
LI/315/2018  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr  1262N  a  drogą  wojewódzką  nr  543,
część działki  7/3.
Jest  s tudium,  które  opracowywaliśmy  i  przegłosowaliśmy  na  ostatniej  sesji .  Ono
już  tą  działkę  ujmuje.  Ona  jest  w  studium  ujęta.  W  tej  chwili ,  żeby  powiększył
pan  który  zwraca  się  o  przystąpienie  do  planu  miejscowego,  to  musimy przystąpić
do opracowania planu miejscowego i  gdy to  zostanie  w planie zatwierdzone będzie
można  tą  działkę  dopiero  eksploatować.  Tą  firmę  ma  Pan  Biedrzycki  z
Marcinkowa  i  to  jest  powiększenie  zgodnie  ze  studium  rozwoju  gospodarczego  i
zagospodarowania gminy.
Trzeci  projekt  wynikł  dwa  dni  temu,  propozycja  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Kiersztanówko.  
Wpłynął  do  mnie  wniosek  od  mieszkańca  Pacółtówka,  profesora  Dutkiewicza
dotyczący  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  tego
terenu.  Z  czego  to  wynika.  Jest  lęk  przed  budową  wielkotowarowej  fermy  na
działce,  która  była  własnością  rolnika,  który  tą  działkę  musiał  do  KOWR zwrócić.
Nie  wiem  czy  przedłużał  dzierżawę  czy  nie.  Ta  działka  trafiła  w  ręce  prywatne
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mieszkańca  Ostródy.  Ci  którzy  złożyli  ten  wniosek twierdzą,  że  tam na  tej  działce
planowana  jest  budowa  fermy  wielkotowarowej.  To  jest  działka  wzdłuż  kościoła.
Jak  jest  kościół  w  Kiersztanowie,  to  jest  działka  jedna  i  następna  działka  w  dół
przy  drodze.  O  tą  działkę  chodzi.  To  jest  między  Kiersztanówkiem  a
Kiersztanowem.  Jedyną  taką  realną  możliwością  w  jakimś  sensie  przyjrzenie  się
temu  dokładnie  jest  przystąpienie  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego,  bo  to  daje  radzie  prawie  rok  czasu  na  dokładne
przyjrzenie  się  temu  tematowi.  To  są  te  3  projekty  uchwał,  które  prosiłbym  o
umieszczenie w porządku obrad.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie,  kto  jest  właścicielem  tych  dwóch
działek?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jednej  tej  takiej  okrągłej  Pan  Witkowski.  Jest
ich dwóch. Jeden z nich prowadzi  gospodarstwo rolne.
Radny – Pan Ryszard Bala – prywatne osoby?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  prywatne  osoby.  Ta  trzecia  działka,  to  jest  ta
nabyta  według  wiedzy  tych  Państwa  od  których  wpłynął  ten  wniosek,  że  tam  ma
powstać  ferma.  Ja  do  dzisiaj  nic  na  ten  temat  nie  słyszałem.  Nic  oficjalnego  do
mnie nie  wpłynęło,  ale  widocznie gdzieś  tam mają jakieś  przecieki.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  ma  na  razie  żadnego  oficjalnego  ruchu  w  tej
sprawie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  ma  nic.  Jest  oficjalny  wniosek  o
przystąpienie  do sporządzenia miejscowego planu.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokółu z  ostatniego posiedzenia komisji .
   4.  Sprawozdanie o stanie  wodociągów i kanalizacji  w gminie:  nowe przyłącza,
       modernizacje,  remonty,  awarie,  planowane inwestycje.
   5.  Informacja  o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2017/2018:
       -  praca z uczniami zdolnymi;
       -  najważniejsze osiągnięcia  w konkursach;
       -  wspomaganie uczniów mających trudności  w nauce.
   6.  Ocena i  analiza  wykonania budżetu za I  półrocze 2018 roku.
   7.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2018 – 2032;
       b)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok;
       c)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w
           Gierzwałdzie;
       d)  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości
           niezabudowanej  na cele  sakralne;  
       e)  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy Grunwald
           nieruchomości  zabudowanej;
       g)  w sprawie zmiany uchwały Nr LI/315/2018 w sprawie przystąpienia  do
           sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy
           Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  pomiędzy drogą powiatową
           nr  1262N a drogą wojewódzką nr 542, część działki  7/3;
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       h)  w sprawie przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Kiersztanówko. 
   8.  Wolne wnioski i  zapytania.
   9.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego wspólnego posiedzenia komisji  został  przyjęte
jednogłośnie bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – kolejnym
punktem jest  sprawozdanie o stanie  wodociągów i  kanalizacji  w gminie:  nowe
przyłącza,  modernizacje,  remonty,  awarie,  planowane inwestycje.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  sieci  wodociągowych  na  dzisiaj  mamy  116
kilometrów,  ponad 116 km.  Powiedziałbym,  że  to  jest  bardzo dużo.  Przyłączonych
do sieci  jest  766 gospodarstw,  budynków mieszkalnych.  Nazwijmy to  gospodarstw
prowadzonych  przez  naszych  mieszkańców.  Przeważnie  są  to  sieci  starsze  niż  10
lat .  Nowszych  sieci  jest  20%.  Samorządy  trwają  już  28  lat .  Według  mnie  tylko  te
sieci,  które  nam  pozostały  popegerowskie  w  niektórych  miejscach  są  azbestowe  a
pozostałe  są  uważam  w  dobrym  stanie.  Są  sieciami  nowoczesnymi.  Mamy  stacji
uzdatniania  wody 7.  Ich dobowa zdolność produkcyjna wynosi 1.546 m 3  na dobę.  
Stan techniczny przedstawia się  następująco:
1) SUW Gierzwałd   -  wyremontowano kolejny  odżelaziacz  oraz wymieniono złoża
fil tracyjne.  Robimy  to  systematycznie.  Jeden  kończy  się,  to  zaczynamy  drugi.
Polega  to  na  łataniu  tych  odżelaziaczy  i  wymianie  złóż  fi l trów.  Wytrzymuje  to
badanie  sanepidu.  Na  sieci  wodociągowej  Dylewo  –  Dylewko  było  5  awarii .  Pięć
pęknięć  rur  i  to  okazało  się,  że  te  spadki  ciśnienia  spowodowane  były  awariami.
Awarie  te  powstały  z  powodu  ciężkiego  sprzętu.  Nie  jest  to  sprzęt,  że  jak  kiedyś
ciągniczek  przejechał.  Wjedzie  ciężki  sprzęt,  a  to  jest  przez  firmę  PUKAS
dzierżawione,  tam  tylko  ciężki  sprzęt  jeździ.  Niestety  te  awarie  się  zdarzają.
Przeważnie  polegają  na  pęknięciu  rur  i  to  wzdłuż.  Jeżeli  chodzi  o  stację
Gierzwałd,  to  pozostało  jeszcze  do  remontu  i  wymiany  4  zbiorniki  i  2  arratory,
urządzenia  do napowietrzania.
2)  SUW  Grunwald  -  teraz  na  ujęciu  nr  1  były  2  awarie.  Pękła  rura  zasilająca.
Stan  urządzeń  i  zbiorników  jest  dobry.  Reszta  zbiorników  i  urządzeń  jest  po
remoncie  kapitalnym.  Jest  w stanie  dobrym.
3)  SUW  w  Kiersztanowie  –  na  sieci  wodociągowej  wystąpiło  skażenie
mikrobiologiczne  jednorazowe.  Wymaga  ta  stacja  zakupu  większego  zbiornika
hydroforowego.  Jest  1,5  m 3  a  musiałby  być  3  m 3 .  Z  tego  tytułu  też  jest  spadek
ciśnienia  u odbiorców. 
4)  SUW  Rychnowska  Wola  –  na  studni  były  3  awarie.  Na  sieci  wodociągowej
wystąpiło  też  skażenie  mikrobiologiczne.  Woda  nadawała  się  do  spożycia  po
przegotowaniu.  Urządzenie  i  złoża,  zbiorniki  zużyte  w  około  50%.  Jest  to  jedna  z
pierwszych stacji ,  którą budowaliśmy już za czasów samorządów. 
5)  SUW Pacółtowo –  było  6 awarii ,  przeważnie  skorodowane rury stalowe.  To nie
jest  nasza  stacja.  To  jest  s tacja  dzierżawiona  od  właściciela  czyli  od  firmy  Pani
Melechow.  Urządzenia,  zbiorniki,  złoża  zużyte  w  około  60%.  Oczywiście  my
będziemy musieli  to w ramach umowy te  złoża wymieniać.
6)  SUW  Łodwigowo  –  jest  w  dobrym  stanie.  Wyremontowano  odmanganiacz.  Na
sieci  wodociągowej  też  skażenie  wystąpiło.  W  sumie  rzadko  u  nas  występują,  ale
niestety  zdarza  się.  Urządzenia  i  zbiorniki  zużyte  są  w  około  40%,  ale  jedno
urządzenie  a drugie urządzenie jest  nowe.
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6)  SUW  Pacółtówko  –  jest  to  nowo  wybudowane  ujęcie  w  2010  roku  i  myślę,  że
jest  w stanie bardzo dobrym. 
Oczyszczalnie  ścieków  –  na  terenie  gminy  funkcjonują  2  oczyszczalnie  ścieków
biologiczno  –  mechaniczne.  Ich  zdolność  oczyszczania  to  330  m 3  na  dobę.
Długość sieci  kanalizacyjnej  na dzisiaj  to  jest  prawie 42 kilometry.  
1)Oczyszczalnia  Zybułtowo  ma  zdolność  około  190  m 3  a  Gierzwałd  140  m 3 .  Ta  w
Zybułtowie  potencjalnie  ma  większą  możliwość,  ale  teraz  nie  ma  potrzeby  jej
przystosowywać  do  większej  wydajności  z  tego  tytułu,  że  na  razie  wystarcza  taka
jaka  jest .  Chociaż  w  tej  chwili  w  przyłączono  20  budynków w Szczepankowie  i  w
Dylewie i  w Grunwaldzie.  210 osób zostało podłączonych do kanalizacji .  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  jeżeli  chodzi  o  kanalizację,  co  z  Kitnowem?
Miało być podłączone i  cisza.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  cisza  nie  jest ,  bo  projekt  jest  na  Kitnowo,  który
czeka  w  kolejce.  To  są  Glądy,  Kitnowo  i  Stębark.  To  są  3  projekty.  Gdy  będzie
PROW uruchomiony to wnioski piszemy i  s tartujemy.  
Prz4ewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mamy  766
gospodarstw, to blok jest  jeden jako jeden czy wszyscy mieszkańcy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jako  jeden.  Jako  jedno  ujęcie,  bo  tak  jak  ludzi,
to  trzeba  by  było  wszystkich  policzyć.  Wody  nie  ma  tylko  dwie  kolonie;  Lipowa
Góra  i  Frygnowo.  Jak  się  poziom  wody  podniósł  w  tym  roku  w  studniach,  to
zaprzestal i  s ię  pytać.  Nie  mieliśmy  specjalnie  środków,  nie  wyskakiwaliśmy  do
przodu,  ale  myślę,  że  w  najbliższym czasie  w budżetach  następnych  trzeba  te  dwa
przyłącza  wykonać  i  wtedy  będziemy  mieli  w  100%  zwodociągowaną  gminę,  to
wtedy można mówić o 5.800 ludzi.
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kolejnym
punktem  jest  informacja  o  pracy  placówek  oświatowych  w  roku  szkolnym
2017/2018.  Informacje  jakie  chcemy  uzyskać  to  praca  z  uczniami  zdolnymi,
najważniejsze  osiągnięcia  w  konkursach,  wspomaganie  uczniów  mających
trudności  w nauce.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik :
Szkoła  Podstawowa  im.  Mikołaja  Kopernika  w  Gierzwałdzie  –  najważniejsze
osiągnięcia  wojewódzkie,  regionalne  to  między  innymi  w  konkursach
plastycznych:
1.  „Młodzież  zapobiega  pożarom”  -  ogólnopolski  konkurs  plastyczny  -  II  miejsce
zajęła  Oliwia Deresińska.
2.  „Młodzież  zapobiega  pożarom”  -  wojewódzki  konkurs  plastyczny  również
Oliwia Deresińska.
3.  Konkurs  plastyczny  „Ptaki  szponiaste  naszych  parków  krajobrazowych”
laureaci  konkursu  w  klasach  I  do  II  -  I  miejsce,  II  i  czwarte,  wyróżnienia  jak
również  w klasach  IV –  VII  -  II  miejsce  i  III  miejsce  i  wyróżnienia  w tym samym
konkursie.
4.  „Moja  przygoda  w  muzeum”  -  regionalny  konkurs  plastyczny  -  laureaci
Kornelia  Zastawna,  Zuzanna  Szymanowska,  Karolina  Szczepańska.  Prace  te
wysłano do Torunia na etap międzynarodowy.  
Jeśli  chodzi o konkursy powiatowe i  rejonowe:
1.  „Oddaj  Krew – Uratuj  Życie” -  wyróżnienie Zuzanna Buczkowska,
2.  I  miejsce  w  Rejonowej  Olimpiadzie  Promocji  Zdrowego  Stylu  Życia  PCK  w
kategorii  szkół podstawowych i  gimnazjalnych – Julia  Siwa.
3.  „Młodzież  zapobiega pożarom” - powiatowy konkurs plastyczny – laureaci  4
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osoby.
Jeśli  chodzi o sukcesy sportowe:
1.  Powiatowy Turniej  Tenisa Stołowego -  III  miejsce zajęli  chłopcy i  III  miejsce
zajęły  dziewczęta.
Konkursy gminne:
1.  Gminny Halowy Turniej  Piłki  Nożnej  – I  miejsce dziewczęta i  chłopcy;
2.  Gminny Turniej  Piłki  Ręcznej  – I  miejsce dziewczęta i  chłopcy;
3.  Gminny Turniej  Piłki  Koszykowej – I  miejsce  dziewczęta  i  chłopcy;
4.  „Młodzież  zapobiega  pożarom”  -  gminny  konkurs  plastyczny  I  grupa
przedszkolna  –  I  miejsce,  II  i  V,  II  grupa  klasy  I  –  III  -  I  miejsce,  II  i  IV  i  w
klasach IV – VI – 4 miejsce.
5.  Następny  konkurs  plastyczny  „Rodzina,  dom,  ojczyzna”  -  klasa  I  –  III  –  dwa
drugie  miejsca,  klasa  IV  –  VI  –  I  i  III  miejsce,  Klasa  VII  i  gimnazjum  I  i  III
miejsce.
Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Mielnie:
-  laureaci  Gminnego i  Powiatowego Konkursu „Zapobiegamy pożarom”,
-  II  miejsce  w  międzywojewódzkim  Konkursie  Plastycznym  Ortograficznym
„Pomyśl,  narysuj,  zapamiętaj”,
-  III  miejsce  w  Wojewódzkim  Konkursie  Plastycznym  „Ptaki  szponiaste  naszych
parków krajobrazowych”,
-  I  miejsce  w Ogólnopolskim Konkursie  „Oszczędzanie  w SKO procentuje  w banku
Spółdzielczym” - etap regionalny,
-  udział  w powiatowych eliminacjach  olimpiady „O zdrowym Stylu Życia”,
-  udział  w  Gminnych  Eliminacjach  Otwartego  Turnieju  Wiedzy  Przeciwpożarowej
– I  i  III  miejsce,  
-  udział  w powiatowym etapie  Otwartego Turnieju  Wiedzy Przeciwpożarowej  –  III
miejsce,
-  I  miejsce  w Gminnym Konkursie  Recytatorskim (kategoria  klas IV – VI).
Osiągnięcia  sportowe w roku szkolnym 2017/2018:
1.  Biegi  przełajowe o puchar dyrektora gimnazjum:
- I  miejsce  drużynowo w biegach,
-  I  miejsce  indywidualnie  w biegach na 400 metrów dziewcząt,
-  II  miejsce  indywidualnie  w biegach na 400 metrów chłopców,
- II  miejsce  indywidualnie  w biegach na 800 metrów dziewcząt.
2.  Gminne zawody w tenisie  stołowym:
- II  miejsce  drużynowo w kategorii  dziewcząt,
-  II  miejsce  indywidualnie  uczennica  klasy VII,
3.  Gminne zawody w koszykówkę:
- I  miejsce  dziewcząt,
-  II  miejsce  chłopów.
4.  Gminne zawody w piłkę ręczną
- II  miejsce  dziewcząt.
5.  Gminny turniej  halowej  piłki  nożnej:
-  II  miejsce  dziewcząt.
6.  Turniej  piłki  nożnej z  okazji  Dnia Dziecka:
-  II  miejsce  dziewcząt.  
Udział  w  akcji  Gorączka  Złota  (wyniki  21  września,  ale  jeszcze  nie  mamy).  W
poprzednim  roku  zebrano  o  7kg  „żółciaków”  więcej  niż  w  roku  wcześniejszym,
kiedy szkoła zajęła  I  miejsce.
Dobre  Praktyki  SP  w  Mielnie  to  Akcja  Dzieci  –  Dzieciom,  Szlachetna  Paczka,
Akcja Sprzątania  świata  i  Dzień Ziemi i  Zbiórka Elektrośmieci.  
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Jeśli  chodzi  o  pracę  z  uczniem  zdolnym  –  indywidualizacja  pracy  na  lekcji ,
wykorzystanie  programów  multimedialnych,  wykorzystanie  tabletów  (programy
dla  każdego  ucznia  zdolnego),  realizacja  projektu  „Myślę,  działam,  wiem”,
uczestniczenie  w  zajęciach  na  kołach  zainteresowań,  rozwijanie  swoich  zdolności
i  zainteresowań.
Praca z uczniami  zdolnymi to:
-  rozwijanie  uzdolnień  recytatorskich  i  czytelniczych  poprzez  udział  w  szkolnym,
konkursie  recytatorskim oraz innych konkursach,
-  przydzielanie  na lekcji  dodatkowych zadań o wyższym stopniu trudności,
-  redagowanie krótkich artykułów do gazetki  szkolnej,
-  pełnienie  funkcji  l idera grupy – kierowanie pracą w grupie.
Praca z uczniem zdolnym realizowana była poprzez:
-  działalność  „Koła  dla  uczniów  uzdolnionych  matematycznie  z  klas  II  i  III
„Kangurek”,
-  organizacja  szkolnego konkursu matematycznego dla  uczniów klas  II  i  III ,
-  działalność koła przyrodniczego dla uczniów klas II  i  III ,
-  zajęcia  dla  uczniów  uzdolnionych  matematycznie  w  ramach  projektu  „Myślę,
działam, wiem”,
-  uczniowie  zdolni  otrzymują  dodatkowe  zadania  do  wykonania,  uczestniczą  w
zajęciach  ekozespołów,  prowadzą  doświadczenia,  wzbogacają  swoją  wiedzę
przyrodniczą  poprzez  udział  w akcjach  przyrodniczych,  biorą udział  w konkursach
na  różnym  szczeblu,  szkolnym  Jeden  z  Dziewięciu  oraz  międzygminnym
organizowanym  przez  Park  Krajobrazowy  Pojezierza  Iławskiego  i  Wzgórz
Dylewskich.
Uczniowie  zdolni  na  zajęciach  matematyki  mogą  pogłębiać  wiedzę  i
zainteresowania  poprzez  udział  w  projekcie  „Doświadczam,  eksperymentuję,
poznaję”  -  kreatywni  naukowcy z  klas  IV –  VI  gdzie  stwarza  się  uczniom warunki
do  rozwoju  i  doskonalenia  swoich  umiejętności  oraz  rozwijania  zdolności
ukrytych  wcześniej  nieujawnionych.  Uczniowie  mogą  rozwijać  zainteresowania
matematyczne,  zdolności  poznawcze  oraz  umiejętności  logicznego  myślenia.
Pokazywane  jest  uczniom  piękno  matematyki,  różnorodność  jej  zastosowań.
Stworzono  warunki  do  samodzielnego  pokonywania  trudności  i  osiągania
satysfakcji  z  twórczej  i  ambitnej  pracy.  
Jeśli  chodzi  o  te  2  projekty  czyli  jeden  projekt  w klasach  i  –  III  i  drugi  projekt  w
klasach  IV  –  VI  to  się  będzie  powtarzało  w  każdej  szkole,  bo  wszystkie  szkoły
brały  udział  w  tym  projekcie,  pracę  z  uczniem  zdolnym  poprzez   udział  w  tych
projektach.
Praca  z  uczniem  słabym  –  indywidualizacja  na  lekcji ,  s topniowanie  trudności,
wykorzystywanie  programów  multimedialnych,  współpraca  z  rodzicami,  udział
rodziców  w  spotkaniach  ze  specjalistami,  wycieczki  krajoznawcze,  realizacja
zajęć  z projektu „Myślę,  działam,  wiem”.
Wspomaganie  uczniów mających trudności w nauce:
-  dodatkowa pomoc i  wyjaśnienia  nauczyciela  na lekcji ,
-  zmniejszanie  i lości i  s topnia trudności  zadań,
-  wydłużanie czasu na przeczytanie lektury.
Szereg  działań  wyrównujących  między  innymi  współpraca  z  Poradnią
Psychologiczno-Pedagogiczną,  szkolenia  dla  rodziców  prowadzone  przez
psycholog – terapeutę,  referaty dla  nauczyciel i  przygotowywane w ramach WDN.
Szkoła Podstawowa im. Królowej Jadwigi  we Frygnowie
Jeśli  chodzi  o  ucznia  słabego  we  Frygnowie  to  pomoc  psychologiczno  –
pedagogiczna  poprzez:
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-  zajęcia  rewalidacyjne dla  5 uczniów,
- zajęcia  dydaktyczno – wyrównawcze dla  57 uczniów,
- zajęcia   korekcyjno-kompensacyjne dla  22 uczniów,
- terapia  logopedyczna dla  25 uczniów,
- zajęcia  rozwijające kompetencje społeczno-emocjonalne  dla 8 uczniów,
- przesiew logopedyczny 11 uczniów,
- spektakl  edukacyjno – terapeutyczny Teatru z  Torunia 102 uczniów,
- zajęcia  socjoterapeutyczne w czasie  ferii  zimowych – 14 uczniów,
- zajęcia  edukacyjno – profilaktyczne w klasach IV – VII,
-  wsparcie  wychowawców i pedagoga szkolnego na bieżąco,
-  kształcenie specjalne  według IPET  5 uczniów,
- zwolnienie  z nauki  z przedmiotu 1 uczeń,  
-  dożywianie z  GOPS 44 uczniów,
- zajęcia  rozwijające umiejętności  uczenia  się 18 uczniów,
- kierowanie na badania kontrolne do PPP 6 uczniów,
- badanie stopnia dojrzałości  szkolnej  4 uczniów,
- diagnozy uczniów na bieżąco.
Sukcesy szkoły:  
1.  Zajęcie  III  miejsca  w  Międzywojewódzkim  Finale  Konkursu  Wiedzy
Ekologicznej  organizowanej  przez Park Krajobrazowy Wzgórz Dylewskich,
2.  Zdobycie  2  wyróżnień  w  Międzywojewódzkim  konkursie  plastycznym
organizowanym przez Park Krajobrazowy Wzgórz Dylewskich,
3.  Zdobycie  2  wyróżnień  w  powiatowym  konkursie  plastycznym  organizowanym
przez KRUS w Ostródzie na temat  „Bezpiecznie na wsi,  bezpiecznie  w mieście”.
Praca  z  uczniem zdolnym poprzez  realizację  projektów wspomnianych  w klasach  I
–  III  i  IV  –  VI  w  ramach  których  prowadzone  są  zajęcia  matematyczne,
przyrodnicze,  języka angielskiego,  zajęcia  taneczne,  plastyczne.
Ponadto  uczniowie  klas  IV  –  VI  uczestniczyli  w  zajęciach  SKS.  Zajęcia  były
prowadzone na hali  sportowej w Stębarku. 
Zajęcia  pozalekcyjne  dla  klasy  grupy uczniów z  klasy  VII  –  zajęcia  przyrodniczo-
ekologiczne.
Szkoła Podstawowa im. Zawiszy Czarnego w Szczepankowie
Sukcesy:
1.  Konkursy wojewódzkie i  powiatowe:
-  konkurs  przedmiotowy  –  laureaci  wojewódzkiego  konkursu  z  języka  polskiego  –
Maja Kisielewska klasa VII,  
-  f inalista  wojewódzkiego  konkursu  z  języka  polskiego  –  Filip  Topczyński  klasa
VII (konkurs teatralny,  recytatorski) ,
-  wojewódzki  konkurs  teatrów  szkolnych   „O  laur  złotej  rybki”  Teatr  ASTRUM  –
wyróżnienie,
-  konkurs  informatyczny  -  wyróżnienie  przez  Marszałka  Województwa
Warmińsko-Mazurskiego  w  konkursie  informatycznym  „Szlakiem  Mikołaja
Kopernika” dla  ucznia klasy VI.
Indywidualne  sukcesy  w  tenisie  stołowym  ucznia  Szymona  Witkowskiego  z  klasy
VII,  który  zajął  V  miejsce  w  wojewódzkim  turnieju  LZS  i  I  miejsce  o  Puchar
Starosty Ostródzkiego.
Festiwal  harcerski:
-  2  wyróżnienia  w  kategorii  ogólnej  i  harcerskiej  Festiwalu  Piosenki  Harcerskiej ,
Turystycznej  i  Żeglarskiej .
-  powiatowy konkurs recytatorski  -  wyróżnienie  dla jednego ucznia.
Konkursy gminne:
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-  III  miejsce  w konkursie  recytatorskim,  II  i  I  miejsce.
Konkursy plastyczne:
-  „Zapobieganie  pożarom” I miejsce uczeń klasy VI
- „Bohaterowie  Gwiezdnych Wojen” II  miejsce  uczniowie klasy VI i  wyróżnienia.
Osiągnięcia  sportowe:
-  XV  Biegi  Przełajowe  o  Puchar  Dyrektora  Gimnazjum  klasy  I  –  III  –  II ,  III
miejsce,  klasy IV – V - I  i  II  miejsce,  klasy VI – VII – I ,  II  i  III  miejsce;
-  Gminny  Turniej  Halowej  Piłki  Nożnej  klasy  IV  –  VII  II  miejsce  chłopcy,  III
miejsce  dziewczęta
-  Gminny  Turniej  Halowej  Piłki  Nożnej  klasy  I  –  III  –  I  miejsce  dziewczęta,  II
miejsce  chłopcy;
-  Gminny  Turniej  Tenisa  Stołowego  –  drużynowo  II  miejsce  chłopcy,
indywidualnie   Szymon Witkowski   i  I  miejsce Julia  Szostek;
-  Gminny Turniej  Piłki  Ręcznej  – II  miejsce chłopcy,  III  miejsce  dziewczęta;
-  Gminny Turniej  Koszykówki – III  miejsce  dziewcząt  i  chłopców;
-  Gminny  Turniej  Bezpieczeństwa  Ruchu Drogowego –  I  miejsce  w  gminie  oraz  V
miejsce  w eliminacjach powiatowych;
-  Przełajowe  Biegi  Grunwaldzkie  Dzieci  i  Młodzieży  Szkolnej  z  okazji  100-
Rocznicy Odzyskania Niepodległości  – III  miejsce,  IV i  V w tych zawodach.
Praca z uczniem zdolnym poprze realizację  w następujących działaniach:  
-  klub mistrzów dla uzdolnionych humanistycznie  i  matematycznie,
-  drużyna harcerska,
-  współtworzenie szkolnej  strony internetowej,
-  redagowanie gazetki  szkolnej  „Elf”,
-  koła  zainteresowań  (historyczne,  plastyczne,  ekologiczne,  czytelnicze,
szachowe),
-  przygotowania do konkursów. 
Szkoła  organizowała  zawody  sportowe  i  konkursy,  wyjazdy  na  basen.  Zdobyto  5
kart  pływackich.  
Wspomaganie  uczniów: 
w  ramach  pomocy  na  zajęcia  rewalidacyjne  uczęszczało  7  uczniów,  korekcyjno-
kompensacyjne  24  uczniów,  logopedyczne  20  uczniów,  rozwijające  kompetencje
emocjonalno-społeczne  24  uczniów,  na  zajęcia  dydaktyczno-wyrównawcze  48
uczniów.
Gimnazjum im. Władysława Jagiełły  w Stębarku
Rok szkolny 2017/2018 był rokiem wygaszania gimnazjum.
Jeśli  chodzi o sukcesy – 2 finalistów konkursu kuratoryjnego z wos.
Jeśli  chodzi  o  wyniki  gimnazjalne  -  3  stanin  z  przedmiotów  przyrodniczych,  3
stanin  z  języka  polskiego  i  historii ,  2  stanin  z  matematyki  jak  również  2  stanin  z
języka angielskiego.  
W szkole  jest  zatrudniony  terapeuta,  doradca  zawodowy jak  również  jest  w szkole
gabinet  pielęgniarski.  
Absolwenci bardzo dobrze sobie radzą w szkołach ponadgimnazjalnych.  Znani  są z
dobrych wyników jak również z  dobrego zachowania.  
Jeśli  chodzi  o  sukcesy  -  I  miejsce  drużynowo  w  Międzynarodowych  Biegach
Grunwaldzkich.
Wielką  wagę  przywiązuje  gimnazjum  do  pracy  z  uczniem  o  specjalnych
potrzebach  edukacyjnych.  Choć  ilość  przekracza  wielokrotnie  średnią  krajową,
wojewódzką,  są  objęci  specjal istycznymi  zajęciami  zgodnie  z  zaleceniami  poradni
PPP.
Szkoła uczestniczy w licznych zawodach sportowych.
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W  roku  szkolnym  2016/2017  w  klasyfikacji  Szkolnego  Związku  Sportowego
szkoła  zajęła  II  miejsce  w  rankingu  szkół  wiejskich  województwa  warmińsko-
mazurskim na ponad 200 gimnazjów. 
17 razy gimnazjum zorganizowało dla  uczniów z terenu gminy biegi  przełajowe o
puchar  dyrektora  gimnazjum.  Zwycięzcy  otrzymywali  pamiątkowe  puchary  oraz
bardzo atrakcyjne nagrody ufundowane przez wójta  gminy.
Razem  z  Muzeum  Bitwy  pod  Grunwaldem  zorganizowano  Narodowe  Czytanie
2018,  w  którym  brał  udział  Pan  Wójt,  dyrektor  muzeum,  dyrektor  SP  we
Frygnowie i  ksiądz proboszcz ze Stębarka.  
Jesteśmy gospodarzami  Międzynarodowych Biegów Grunwaldzkich.  
1 września szkoła weszła  w ostatni  rok działalności.
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy
do oceny i  analizy  wykonania budżetu za I  półroczu 2018 roku.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  otrzymaliście  Państwo  ten  budżet  dosyć  dawno,
bo  taki  jest  obowiązek,  dostarczyliśmy.  Oczywiście  również  przedstawiliśmy  ten
budżet  RIO, która wystawia opinię.  Opinia  RIO jest  pozytywna.
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  -  przechodzimy
do zaopiniowania  projektów uchwał na najbliższą  sesję rady gminy.
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
lata  2018 – 2032 oraz w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  przedstawiłam  Państwu  projekty  zmian
budżetu  jak  również  WPF.  Jednak  od  czasu  wysłania  Państwu  projektów  do  dnia
dzisiejszego  otrzymaliśmy  umowy  z  Powiatu  Ostródzkiego  na  dofinansowanie
straży  w  Gierzwałdzie  i  Frygnowie.  To  jest  na  kwotę  7.714,94  zł .  W  związku  z
tym,  żeby  można  było  realizować  ten  projekt  i  zakupy  tych  dwóch
przedstawionych  rzeczy,  tam  były  jakieś  pompy,  musimy  to  wprowadzić  do
budżetu.  Dlatego  też  pozwoliłam  sobie  wprowadzić  to  do  budżetu  i  dzisiaj
Państwa  o  tym  poinformować.  Jeżeli  jest  taka  potrzeba,  jestem  przygotowana  na
to,  żeby  Państwu  skserować  jeszcze  raz  dane  i  przedstawić  ten  budżet.  Nie
uczyniłam  tego,  bo  uważam,  że  to  nie  jest  taka  znacząca  kwota.  To  są  pieniądze,
które są  przeznaczone z  powiatu,  przekazane na konkretny cel  i  na taki  cel  zostały
przyjęte  czyli  na  zakupy  tych  pomp.  W  związku  z  tym  jedynie  zwiększył  się
budżet  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  tą  kwotę  7.714,94  zł .  W związku  z
tym  również  zmianie  uległa  WPF.  Nie  uległy  zmianie  przedsięwzięcia,  ponieważ
te  zakupy,  to  są  zakupy  bieżące  i  one  nie  uległy  zmianie.  Jedynie  zwiększył  się
załącznik  WPF.  Ogólnie  zwiększeniu  uległy  zarówno  dochody  jak  i  wydatki  w
całości  o  202.486,63  zł .  Zarządzeniem  z  dnia  7  września  zostały  zwiększone
dochody  i  wydatki  o  kwotę  26.732,-  zł  i  to  wynika  tylko  i  wyłącznie  z  dotacji ,
które  były  przekazane.  W  związku  z  czasem  należało  je  przyjąć  do  budżetu  jak
również  przygotowaną  uchwałą  zmiany  w  budżecie  na  28  września  o  kwotę
175.754,63 zł .  
Budżet  zwiększamy  o  kwotę  175.754,63  zł .  W  większości  jak  Państwo
zauważyliście  po  dochodach  to  jest  ta  kwota  31.966,12  zł ,  to  jest  otrzymana
dotacja  od  Ministerstwa  Sprawiedliwości.  To  też  są  środki  zabezpieczone  na
wydatki  bieżące  na  straże  jak  również  ta  kwota  7  tys.  zł .  Oprócz  tego  mamy
dotację  celową  czyli  te  zwroty  funduszy  sołeckich  45.173,57  zł ,  z  czego  wydatki
bieżące  – 7.319,20 zł  i  z wydatków majątkowych 37.854,37 zł  za ubiegły rok.  
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GOPS  otrzymał  dotację  zwiększającą  na  projekt,  który  do  tej  pory  prowadzili .
Okazało  się,  że  były  jakieś  oszczędności  w  Urzędzie  Marszałkowskim  i
zwiększono  im  na  wydatki  22  tys.  zł .  To  też  jest  po  stronie  dochodów.  Oprócz
tego  mamy  8  tys.  zł ,  na  które  podpisaliśmy  umowę  na  granty  sołeckie.  To  jest
grant,  który jest  dla sołectwa Marcinkowo. Jest  też przeznaczony na budowę
altany  gril lowej.  Paleniskowa  jest  w  Gierzwałdzie  a  tu  jest  gril lowa.  Oprócz  tego
przyjęte  jest  do  budżetu  50  tys.  zł .  Dotacja  celowa  z  województwa  na
modernizację  drogi  we  Frygnowie  i  8  tys.  zł  jest  zakup  środków  inwestycyjnych.
To  jest  też  grant  z  sołeckich  w  Gierzwałdzie.  Ogólnie  dochody  mamy  na  kwotę
175.754,63  zł .    Zostały  one  odpowiednio  rozdysponowane  po  stronie  wydatków,
ponieważ  dotacje  celowe  mają  swoje  przeznaczenie.  Nie  ma  możliwości  ich
przekazania  na  inny  cel.    Zdarzają  się  jakieś  drobne  przesunięcia  między
paragrafami  przy wydatkach.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  powiedziała  Pani  Skarbnik,  że  jest  Pani  w  stanie
udostępnić te  uchwały po zmianach,  ja poproszę,  WPF i  budżetową. 
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – oczywiście.
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przejdziemy  do
zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu
mieszkalnego w Gierzwałdzie.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ten temat  już żeśmy rozpatrywali  tylko tutaj  błąd
popełnił  pracownik,  który  przygotowywał  uchwałę  poprzednią.  Zapis  był  sprzedaż
z  ułamkową częścią  gruntu.  Gruntu  nie  możemy sprzedać,  bo  grunt  jest  dzierżawą
wieczystą.  Ta  zmiana  polega  na  tym,  że  jest  zapis  teraz  „wraz  z  oddaniem
ułamkowej  części  gruntu  wynoszącym  0,22  w  użytkowanie  wieczyste.  To  musimy
naprawić,  bo  pozostali  są  współwłaścicielami,  mają  umowy  na  wieczyste
użytkowanie.  Ostatnie  sygnały  dochodzą,  że  ta  forma  użytkowania  ma  być  w
najbliższym czasie  zniesiona.  Tylko ta zmiana.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nie  sprzedajemy
tylko oddajemy w użytkowanie wieczyste?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do
następnego  punktu  –  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na zbycie w drodze darowizny nieruchomości  niezabudowanej  na cele  sakralne.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  o  co  tu  chodzi.  Kiedyś  zamienialiśmy  się
działkami  z  parafią  w  Gierzwałdzie  i  przekazal iśmy  część  tych  działek  gdzie
znajduje  się  parking.  Tam  znajdowała  się  stodoła  w  gospodarstwie  i  nastąpiło
grodzenie  kościoła  wraz  z  plebanią.  Ksiądz  rozmachał  się  trochę  i  wciął  s ię  w
nasze.  Tutaj  Państwo  macie  te  rysunki.  Tam  jest  parking,  kościół  i  to  na  zielono
zamalowane,  360 m 2 .  Ksiądz to  ogrodził  i  zwrócił  s ię do nas o przekazanie  tego na
rzecz  parafii .  Na cele  sakralne  można  zbyć  nieodpłatnie.  Za  parkingiem jest  nasza
działka  6 arów. 
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  tam  za  plebanią  na  górze  jest  działka,  to
ksiądz może oddać.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ksiądz nie może oddać.  Musi mieć  zgodę.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – wiem o tym. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – 360 m 2  jest .  To są części  kilku działek.  Ksiądz
jak zapłaci  za podziały i  przeprowadzenie robót geodezyjnych,  to już będzie
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odpowiednia suma. Ja myślę,  że tą  sprawę trzeba uporządkować.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do
kolejnego  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy
Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  Państwo  wiecie,  niektórzy  dowiadywali  s ię
osobiście  w  Urzędzie  Wojewódzkim,  wojewoda  nie  ma  możliwości
zainterweniowania jeżel i  chodzi  o radę.  Zwrócił  s ię  kulturalnie  z pismem, żeby
postawić  na  sesjach  sprawę obniżenia  tego.  Oczywiście  jeżeli  taka  jest  tutaj  wola,
żeby  dostosować  się  do  tych  przepisów,  które  ustali ła  Rada  Ministrów  i
przygotowałem projekt  takiej  uchwały.  To od woli  rady zależy.  Nie komentuję.  
Radna – Pani Alina Szymańska – te  wysokości w uchwale są po obniżeniu już?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  To jest  brutto 1.040,-  złotych.  
Radna – Pani Alina Szymańska – obniżenie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do  ppkt  f)
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  zabudowanej.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przejęliśmy  park  nieodpłatnie  od  Towarzystwa
Jezusowego.  Zwróciłem  się  do  nich  po  przejęcie  parku,  że  jesteśmy
zainteresowani  dalszą  częścią  tych  nieruchomości  które  znajdują  się  wzdłuż
parku.  Nie  te  w lewo od drogi.  W drugim etapie  Towarzystwo Jezusowe sprzedało
nam  odcinek  drogi.  Ta  droga  już  jest  naszą  własnością.  Zwróciłem  się  o
przekazanie  tych  obiektów,  które  kiedyś  były  SHR.  Dogadałem  się,  że  przekaże
ale  już  nie  nieodpłatnie.  Mam  zobowiązanie  Towarzystwa  Jezusowego,  że  całą  tą
nieruchomość,  oczywiście  trzeba  przeprowadzić  całą  tą  procedurę.  Potwierdzam
gotowość  zbycia  nieruchomości  za  kwotę  270  tys.  zł  brutto  a  sama  świetl ica  w
Mielnie  miała  kosztować  około  1  mln  złotych.  Chciałem  powiedzieć,  że  świetl ica
tam  jest  gotowa,  prawie  gotowa.  Wystarczy  podbić  dach  i  uruchomić  ogrzewanie.
Świetlicę  możemy  uruchomić  od  razu.  Poza  tym  są  to  obiekty,  które  po
przeprojektowaniu  można  co  najmniej  20  mieszkań  komunalnych  i  socjalnych
zrobić  tam  ze  wspólną  kotłownią.  Powinniśmy  w  tym  kierunku  iść,  bo  jednak
zapotrzebowanie  jest  duże.  Są  ludzie  biedniejsi  i  mniej  poradni  i  bardziej
nieporadni,  którym  to  mieszkanie  trzeba  przydzielić.  Poza  tym  to  się  wiąże  z
konsekwencjami.  Jeżeli  ktoś  ma  wyrok  eksmisji ,  to  się  wiąże  z  konsekwencjami
finansowymi  dla  gminy.  Myślę,  że  to  jest  bardzo  korzystna  transakcja  i
wnioskowałbym  za  tym,  żeby  rada  gminy  wyraziła  zgodę  na  przejęcie  tej
nieruchomości.  Procedurę  wyceny  przeprowadzę.  Nawet  jak  ta  wycena  wyjdzie
więcej,  to  nie  przekroczy  tej  sumy,  którą  proponował  ksiądz  kanclerz,  ekonom
prowincji ,  ksiądz Grzegorz Bochenek.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżeli  to  byśmy
przejęl i ,  to tam coś im zostanie  jeszcze czy już nie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – za drogą w lewo działki  mają.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – chodzi  o budynki.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  taki  gospodarczy  przerobiony  był  na  hotelowy,
ale  on zdewastowany już jest  całkowicie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tam  jak  była  ta
restauracja  w parku czy coś takiego?
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wszystko  oprócz  tego  co  ci  ludzie  wykupili .  Ci
co  mają  własność.  Tam  chyba  4  rodziny  są.  Te  rodziny  mają  współudział  w  tym
parku częściowo i  mieszkania gdzie  mieszkają  i  garaże.  Resztę  przekazują nam. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  jest  spory
teren.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  bardzo  duży  i  ładny,  teren  utwardzony.
Wszystko  trzeba  przywrócić  do  użytkowania.  W  porozumieniu  z  Towarzystwem
zabezpieczam,  zamkami,  kluczami,  żeby  zapobiec,  bo  to  już  w  sporej  części
zostało  rozkradzione.  Ale  myślę,  że  jak  wiedza  pójdzie,  że  jest  to  gminne,  to
myślę,  że  troszeczkę  ustaną.  Trzeba  zwrócić  uwagę,  mieszkańcom,  żeby  się
zainteresowali ,  żeby  informowali  o  nieprawidłowościach,  jak  coś  się  dzieje  w
nocy.  Jest  jeszcze  pełna  dokumentacja  na  to,  bo  to  miało  być  na  ośrodek katolicki
dla  młodzieży.  Widocznie  nie  wyszło  to,  bo  to  przedsięwzięcie  jest  drogie  i
kosztowne,  dlatego  też  część  tych  mieszkań  jest  w  całkowicie  dobrym  stanie,  z
ogrzewaniem,  ze wszystkim.  Nawet meble stoją.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  skoro  jesteśmy  przy  tej
działce  w  Mielnie,  to  chciałbym  zwrócić  uwagę  na  te  krzewy,  które  wchodzą  w
pas  drogowy  i  na  chodnik  drogi  wojewódzkiej  jak  i  powiatowej.  To  stwarza  takie
troszeczkę  zagrożenie  dla  samochodów wymijających się.  Czy można by coś z  tym
zrobić?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  można.  Dzień  wcześniej  był  konserwator
zabytków,  bo  też  była  konieczność  podjęcia  decyzji  o  wyrębie  pięknego  drzewa,
wiąz  4,5  metra  w  obwodzie,  ale  już  tak  zniszczony,  że  jedna  gałąź  spadła  na
chlewki  i  garaże  tych  mieszkańców.  Konserwator  wyraził  zgodę.  Obejrzeliśmy
park  z  konserwatorem i  mamy tutaj  Panią,  która  przyjęliśmy  do pracy  z  konkursu,
Panią  Natalię,  która  jest  architektem  krajobrazu.  Ona  przez  zimę  wykona
inwentaryzację  i  plany  rewitalizacj i  tego  parku.  Jak  ten  plan  będziemy  mieli ,
oczywiście  konserwator  wyrazi  zgodę  na  usunięcie  wszystkich  krzewów  i  tego
żywopłotu,  który  jest  sztucznym  żywopłotem,  nie  związany  z  parkiem  w  żaden
sposób.  Tam  jeszcze  jest  płot,  s iatka  jest  na  słupach  betonowych.  To  wszystko
będzie  rozgrodzone  dookoła  i  będzie  otwarty  park  dla  mieszkańców.  Mieszkańcy
jak  dowiedzieli  s ię,  że  przejęl iśmy  park,  już  do  mnie  napisali ,  że  gałęzie  lecą,  że
trzeba  ściąć.  Ja  nie  mogę  tego  ruszyć  dopóki  konserwator  zabytków  nie  będzie
widział  tego  planu  i  dopóki  nie  wyrazi  zgody.  Proszę  uspokoić  ich,  że  to  jest  w
trakcie  wykonywania.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek   -  bardzo  dobrze,  bo  to
ułatwi wyjazd.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  wniosek  dotyczący  tych  nieruchomości,
które  miałaby  gmina  przejąć,  o  sporządzenie  takiego  wykazu  tych  nieruchomości.
Niekoniecznie  wykonanych przez  rzeczoznawcę,  ale  z  opisem jakie  funkcje  można
by  było  zagospodarować  na  potrzeby  gminy  w  poszczególnych  nieruchomościach,
żebyśmy wiedzieli ,  co,  w jakim zakresie  jest ,  do czego?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  chodzi  Panu  konkretnie,
budynek na co.  
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  jego powierzchnię,  kubaturę.  Nie  wiem co w jakich
parametrach  się  opisuje  ewentualnie  jakie  są  perspektywy  wykorzystania.  Nie
jedno  wykorzystanie  tylko  może  być  kilka  pomysłów  na  wykorzystanie  i
zagospodarowanie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zwróciłem  się  również  o  przekazanie  całkowitej
dokumentacji .  Jezuici  wykonali  dokumentację  przebudowy  całych  tych  obiektów.
Tą dokumentację  w ramach porozumienia  mają  nam przekazać.  Rada się  zapozna z
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tą  dokumentacją  i  zadecyduje  na  co  który  element  przeznaczyć.  Świetlica  to  jest
gotowa.  Wiadomo,  że  pozostanie.  Są  też  gastronomiczne  części  dosyć  duże.  Może
znajdzie  się  jakiś  dzierżawca,  który  by  mógł  jakąś  działalność  prowadzić,  dom
weselny  czy  coś  takiego.  To  już  co  rada  pomyśli  sobie.  Reszta  to  jest  funkcja
mieszkalna,  typowo  mieszkalna,  bo  to  były  biura.  Porobiono  łazienki  przy
każdym.  Prawie każde  mieszkanie  ma odrębną łazienkę.  Kwestia  wyremontowania.
Niektóre  są  w  stanie  całkowicie  znośnym.  W  razie  takiej  ostrej  potrzeby  to
niektóre  mieszkania  można  już,  kwestia  ogrzewania.  Sprawdzałem  to  dwa  piece
są,  duże  piece  nowe.  To nie  dało  się  wynieść  tego.  Ta  grzewcza  instalacja  nie  jest
mocno  zniszczona.  Tam  drobiazgi  są  zniszczone.  Grzejniki  gdzieś  poodkręcane,
ale  to  już  jak  przejmiemy,  to  trzeba  pozakręcać  rury,  puścić  wodę  i  zobaczyć  co  i
jak.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  zawsze  można  zrobić
wizje  lokalną.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nawet  pomyślałem sobie  tak  szybko,  że  można  z
tamtej  kotłowni  pociągnąć  bardzo  łatwo  do  tego  osiedla,  gdzie  kotłownię
przejmuję  od  mieszkańców,  bo  to  jest  kotłownia  gminna.  Niestety  niesnaski
między  mieszkańcami  doprowadziły  do  tego,  że  ta  współpraca  się  zakończyła.  Już
pod koniec roku nie  mieli  ogrzewania.
Zebranie  odbyło  się  wiejskie  i  decyzja  taka,  żeby przejąć  te  ogrzewanie  i  wyrazili
zgodę.  Zaczynamy  od  jutra  grzać.  Też  będziemy  chciel i  rozpocząć  grzanie  w
Mielnie.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do
kolejnego  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  LI/315/2018  z  dnia  27
czerwca  2018  r .  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr  1262N  a  drogą  wojewódzką  nr  542,
część działki  7/3.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  ostatniej  sesji  przyjęliśmy  studiu.  A  to  jest
część  tego  studium.  Jest  kolej  rzeczy  taka,  że  najpierw  studium  a  później  plan
miejscowy  się  przyjmuje.  Dlatego  też  kiedyś  tam  wycofywaliśmy  uchwałę,  która
wyprzedzała  studium, dlatego po przyjęciu  studium uchwałą tą  przyjmujemy plan.  
Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan Zbigniew Napłoszek –  przechodzimy do projektu
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Kiersztanówko.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – było dokładnie  wytłumaczone.  To jest  częściowo
zaporowa.  Ma  społeczeństwo  prawo  współdecydować  o  tym,  co  ma  się  dziać  na
terenie.  Takie  wielkotowarowe fermy niosą za sobą jakieś  tam zagrożenia  i  s ię  nie
dziwię,  że ludzie  obawiają  się  takich  budowli.  Jest  to wyprzedzająca  uchwała i  nie
sądzę,  żeby  była  ostatnia,  bo  zamiarów  jest  na  pewno  więcej.  Są  gminy  gdzie
kilka  uchwał  takich  podejmują.  Działdowskie  gdzie  firmy  duże  chcą  wejść  z  tymi
fermami  towarowymi,  a  to  niesie  za  sobą  jakieś  konsekwencje.  U nas  z  tym jest  o
tyle  lepiej ,  że  część  jest  „Natura  2000”,  część  tereny  chronione  przyrodniczo,  ale
jest  też  sporo  terenów,  jak  ten,  który  nie  wchodzi  w  obszar  chroniony
przyrodniczo.  
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – Pan Wójt  wcześniej  wspomniał,  że
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właścicielami  tych dwóch największych działek  nie są osoby fizyczne.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  Witkowski.  On  dzierżawi.  Ten  co  chce
budować  też  dzierżawi.  Ja  nie  wiem  skąd  ta  plotka.  Musiałby  mieć  zgodę  od
KOWR  na  tą  inwestycję,  tzw.  prawo  do  dysponowania  gruntem.  Co  jest  całkiem
możliwe.  Ja  też  mogę  wyrazić  zgodę.  Na  gruntach  dzierżawionych  jak  ma
działalność gospodarczą i  jest  zgoda właściciela,  może inwestować. 
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – występował ktoś o warunki?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  to  jest  ten  sam  Pan,  co  na  Platynach  chciał
budować kurniki.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie wiem. 
Radny – Pan Dariusz Borkowski – tam nie wyrazili  zgody.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  znam.  Do  mnie  nie  wpłynęło  żadne  pismo.
My  możemy  w  planie  miejscowym  ograniczyć  do  liczby  dużych  sztuk.  Możemy
ograniczyć  do  40  sztuk  dużych,  to  nie  ma  sensu  budowy  kurnika
wielkotowarowego.  To  jest  na  dobrą  sprawę  jedyna  możliwość  w  tej  chwili .  Z
drugiej  s trony jak wiecie  istnieje  ustawa o prowadzeniu działalności  gospodarczej,
która  zezwala  na  prowadzenie  działalności,  bo  jesteśmy  na  wsi.  Niekoniecznie
musimy  mieć  wielkotowarowe.  Są  mniejsze  kurniki,  bo  są  w  centrum Gierzwałdu,
w  centrum  Zybułtowa.  Są  w  Rychnowie  i  jakoś  to  większego  wpływu  nie  ma  na
życie  mieszkańców  i  jakoś  to  się  da  pogodzić.  Tak  samo  ferma  działa  duża  w
okolicach Gierzwałdu. 
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy
do punktu -   wolne wnioski i  zapytania.
Na  początku  ja  pozwolę  sobie  odczytać  dwa  podania  dwóch  panów  o  tym  samym
nazwisku, dwóch panów z miejscowości  Grunwald.
Radny – Pan Ryszard Bala – do kogo te  pisma są kierowane?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  do  Wójta  Gminy,  ale
zostały przekierowane do kompetencji  rady gminy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rada  ograniczyła  wójtowi  możliwość  umorzenia
do określonej  kwoty.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kwota  została
przekroczona.
Radny – Pan Ryszard Bala – jeśli  o środki publiczne,  to jest  jawne.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  Panowie  Sałwińscy
Marcin i  Roman zamieszkali  w Grunwaldzie  20A/6.
„Zwracam  się  z  gorącą  prośbą  o  umorzenie  zaległości  za  centralne  ogrzewanie.
Znalazłem  się  w  bardzo  trudnej  sytuacji  f inansowej.  Jestem  na  zasiłku  dla
bezrobotnych.  Z  zasiłku  który  wynosi  705,-  zł  nie  jestem  w  stanie  spłacać  rat .
Mam  na  utrzymaniu  dzieci,  które  się  uczą,  co  również  wymaga  środków
finansowych.  Córka  studiuje  na  uczelni  w  Olsztynie,  co  pochłania  bardzo  dużo.
Muszę zapewnić  jej  obiad,  a  również  koszt  studiów jest  bardzo duży.  Syn uczy się
w  Szkole  Podstawowej,  ale  również  ma  potrzeby  związane  z  ubiorem,  obuwiem.
Żona  obecnie  nie  pracuje.  Leczy  się  w  poradni  ortopedycznej  i  nefrologicznej.
Sytuacja  moja  jest  bardzo  trudna  więc  bardzo  proszę  o  pozytywne  rozpatrzenie
mojej  prośby.” Pan Roman tutaj  podpisał.
Chodzi  tutaj  o zaległość za centralne  ogrzewanie w kwocie 3.101,52 zł .
Teraz mamy drugie pismo Pana Marcina Sałwińskiego.
„Bardzo proszę o rozłożenie  na raty zaległości  za wodę i  ścieki  oraz centralne
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ogrzewanie.  Mam  niedużą  rentę  socjalną  i  jest  mi  bardzo  trudno  spłacać  tak  dużą
kwotę.  Proszę więc o raty,  proponuję kwotę 50,-  zł   kwoty głównej.  Bardzo proszę
o pozytywne rozpatrzenie  mego podania.”
Tutaj  chodzi o centralne ogrzewanie – zaległość w kwocie 4.238,70 zł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  próbowałem  to  rozłożyć  na  raty,  ale  teraz
przekracza  tą  sumę,  kiedy  ja  mogę  podjąć  decyzję,  dlatego  skierowałem  do  rady.
Po 50,-  zł ,  to 4.200,-  zł  to jest  100 rat  w przybliżeniu.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  ja  tutaj  nie  rozumiem
jednego,  jest  jeden  adres,  dwie  zaległości,  które  się  różnią.  Z  tego  samego  lokalu
a dwa nazwiska.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ten sam adres?
Radny  –  Stanisław  Zaboroś  –  w  tej  sprawie  było  coś  takiego,  że  wcześniej
istniało  na  ojca  te  mieszkanie  i  te  zaległości  są  z  poprzednich  lat .  Mieli  problemy
finansowe i  przepisali  mieszkanie  na syna  i  z  tego wynika,  że  pierwsze  zadłużenie
jest  na ojca a drugie jest  na syna.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ale  to musiało być kupę lat .
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – tak,  kilka lat .
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę,  że  trzeba  tą  sprawę  wyjaśnić  gruntownie.
Skierować  te  pisma  do  wyjaśnienia  przez  Referat  Gospodarki  Komunalnej,  żeby
opisali  z  czego  wynikają  zaległości,  z  jakiego  okresu,  kto  jest  jak  gdyby
obciążony  tymi  zaległościami  i  z  GOPS  uzyskać  informację  na  temat  stanu
socjalnego czy  majątkowego tych osób,  które tam zamieszkują.  Wtedy możemy się
tą  sprawą zająć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  przedstawia  się  nigdy  do  umorzenia
dokumentów niepełnych.  Pracownica  referatu  musi  ściągnąć  opinię,  zaświadczenia
o zdrowiu,  o pracy.  To jest  przygotowane i  oni szczegółowo przedstawili .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  Pan  Przewodniczący  tego  nam  nie  przeczytał .
Przynajmniej  ja  nie słyszałem. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  4  tys.  zł  to  jest
jaki  czas? W jakim czasie  narośnie 4 tys zł?
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – to jest  kupę lat .  4 lata  temu mówiliśmy o tym.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  próba  była  lekka,  nieznaczna.  Jak  się  rozkłada
na  raty  i  s ię  jednej  raty  nie  zapłaci  w  terminie,  to  wraca  sprawa  do  punktu
wyjściowego.  Tutaj  w  tym  przypadku  nie  były  dotrzymane  wcześniejsze  umowy  z
nami.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to jest  razem z odsetkami?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ewentualnie  umorzyć  odsetki  ale  nie  całą
kwotę.  W ratach,  ale  niech spłacają.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  czy  to  są  dwa  długi  czy
jeden dług?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  wychodzi  z  tego,  że  Pan  Marcin
Sałwiński  to jest  ten Pan starszy,  bo ma rentę.
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  starszy  jest  Pan  Roman  i  przepisał  na  syna
Marcina.  Oni razem mieszkają.  
Radna – Pani Iwona Stanka – nawet nie pokazali ,  że chcą spłacać.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  patrząc  po  wywiadzie,  osoby  pozostające
we  wspólnym  gospodarstwie  domowym,  u  Pana  Marcina  jest  Sylwia,  Roman,
Kornelia  i  Karol  a  u  Pana  Romana  jest  Sylwia,  Marcin,  Kornelia  i  Karol.  To  jest
ta  sama rodzina.
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – córki już nie  mieszkają.  Mieszkają ze swoimi
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chłopakami.  Jedna  już  zamężna  jest .  To  było  najpierw  na  ojca  i  dług  im  narastał ,
to  trzeba przepisać na syna,  bo syn ma rentę  socjalną,  to może rada umorzy. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jest  to
kombinowane.  Dalej  nie  spłacają.  
Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  nawet  nie  próbują.  Powinni  chociaż  w  części
spłacać.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ewentualnie  można odsetki  umorzyć.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  rozłożenie  na  raty  kwoty  centralnego
ogrzewania  ponad  4  tys.  zł ,  woda  i  ścieki  1.300,-  zł ,  to  mamy  5,5  tys.  zł .  Po  50,-
zł  to  mamy  10  lat .  W  końcu  jakieś  dochody  ci  Państwo  też  mają.  Korzystają  z
GOPS z pomocy.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pani  Sałwińska  pracowała  w  projekcie
prowadzonym  przez  firmę  OKEY.  Tam  kilkanaście  kobiet  pracowało.  Lepiej  wie
radny  jak  jest  tam  z  pracą  tych  panów.  Nie  ma  próby.  Tam  są  Państwo  Lazurek,
spłacają.  Jak płacą,  to odsetki  co miesiąc się umarza.  
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – a Pan Jaworski  spłaca?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  tak,  bo  ostatnio  mi  się  nie  przewijał .  Rozłożenie
zrobiliśmy  i  nie  trafił  s ię  drugi  raz,  to  znaczy,  że  spłaca.  Wszystko  trzeba
zsumować.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  trzeba  dokładnie  okresy  spisać  i  wywiad
w  GOPS.  Nie  wątpię  w  to,  że  korzystają  z  pomocy  społecznej.  Obecnie  w  tej
chwili  to  są  pomoce  dla  dzieci,  jest  500+,  jest  300+,  są  książki  darmowe,  są
stypendia,  są  na  pewno  jakieś  zapomogi  w  GOPS.  Myślę,  że  należałoby  tutaj
wyciągnąć jeszcze   jakieś dane z GOPS, z jakiej  pomocy korzystają.  
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  te  dwie  córki  też  można  sprawdzić,  nie
przebywają na pewno. 
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  podali  jako  osoby  zamieszkujące,  to
powinni  dochody podać.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tutaj  nie  ma
żadnego  przypadku  losowego.  Tak  samo  jak  mówiliśmy  o  tym  mieszkaniu  w
Pacółtowie.  To  się  nie  zdarzyło,  że  to  jest  w  ciągu  miesiąca.  Pracowali  bardzo
uczciwie  na ten dług.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  ja  w  sprawie  dowozu  tych  dzieci,  co  to  na
ostatniej  sesji  Pani  Sawicka  zgłaszała.  Tylko  jeździ  bus  i  zabiera  jedną  osobę.  W
to  miejsce  mógłby  jechać  autobus.  Autobus  miałby  gdzie  zakręcić.  Bus  jedzie
przed autobusem i zabiera jedna osobę.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – autobus później  nie zabiera,  jak to  jest .
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  autobus  nie  podjeżdża.  Podjeżdża  tylko  bus
pod pałac i  zabiera jedno dziecko do przedszkola.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  Kitnowo,  to  wyszła  taka
sytuacja,  bo wiadomo że dzieci  przedszkolne nie wsiądą do autobusu.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  opiekunka  jeździ.  Jaki  jest  sens,  żeby  po
jedne dziecko bus jechał  pół  godziny przed autobusem? 
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  zapewniamy  dowóz  dzieciom
przedszkolnym dlatego te busy są.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – nie mógłby tam podjechać?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nie ma czasu.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  a  to  jedno  dziecko  nie  mogłoby  dojść  do
przystanku i  jechać autobusem?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nie,  bo to  jest  dziecko z przedszkola.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – do przedszkola dzieci  nie  jeżdżą
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autobusami,  jeżdżą  busem.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  wiadomo  że  dzieci  małe,  to  one  później
zasypiają,  dlatego  dbamy  o  bezpieczeństwo.  Gdyby  tak  było,  że  tam  jest  mniej
tych  dzieci,  to  byśmy  wszystkie  tym  busem  zabierali .  Tam  jest  akurat  więcej  niż
ten  bus  zabiera.  Autobus  i  tak  jest  w  niedoczasie  i  niestety  tam  nie  dojedzie,
zwłaszcza zimą.  Tam nie ma gdzie zakręcić.  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – tam akurat  jest  gdzie  zakręcić.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ale  chodzi  czasowo.  Mamy  tak  ustalony
grafik,  że  i  tak  ledwo  się  mieścimy.  Przerwy  są  skracane,  żebyśmy  się  czasowo
wyrobili .  Tam  gdzie  możemy,  to  główną  trasą  puszczamy  autobus  a  tam  gdzie  te
mniejsze  miejscowości,  to staramy się busami dowozić.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  dwa  dni  w  tygodniu  dzieci  kończą  lekcje  o
czternastej  i  muszą czekać na odwóz do 16 0 0 .  Rodzice się skarżą.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nieprawda.  Nigdy  nie  czekają  do  16 0 0 ,
ostatni  odwóz jest  o godzinie  15 0 0 .  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – na pewno dwa razy jeżdżą  busem.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  z  projektu.  Projekt  trwa  tylko  do  15
grudnia.  To  jest  zupełnie  co  innego.  Normalnie  zajęcia  są  do  piętnastej .  Dzieci
odjeżdżają  po  ósmej  godzinie  lekcyjnej.  Natomiast  dwa  razy  w  tygodniu  są
projekty i  s tarsze klasy kończą trochę później.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  szkoła  w  Gierzwałdzie  kończy  o  godzinie
15 0 0 .  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nasze  autobusy  nie  wożą  dzieci  z
projektu.  Projekt  ma swoich przewoźników i to oni  odwożą dzieci.
Wójt Pan Henryk Kacprzyk – projekt  ma swoich przewoźników i koordynatora.
Radna – Joanna Leszczyńska – odjeżdżają  i  o 14 0 0 .  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – kończą projekt i  odjeżdżają.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – skargi  są,  że czekają.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –   gdybyśmy  przeanalizowali  teraz  to  co  z  ustawy
wynika,  że  3  kilometry  dzieci  do  IV  klasy  i  powyżej  IV  w  górę  4  kilometry.
Wozimy  prawie  70% dzieci,  którym  ustawowo  nie  przysługuje  dowóz.  Inaczej  nie
można.  To  są  nasze  dzieci.  Dlatego  rodzice  trochę  wyrozumiałości  muszą  tu  mieć
w tym przypadku. 
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeżeli  jakiś  problem  jest ,  to  rodzice  mogą
śmiało  dyrektorom  przekazać.  Dyrektorzy  mogą  przychodzić  do  nas.  Ja  te
wszystkie informacje zbieram.  Te dwa tygodnie,  kiedy jest  rozruch,  to jest  kłopot.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jak  kończy  się  projekt,  to  dzieci  nie
czekają,  po  projekcie  tylko  odjeżdżają.  Owszem  dzieci  czekają  jak  mają  szóstą
godzinę lekcyjną,  później  mają godziny zajęć  świetl icowych.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  Panie  Wójcie  czy  jest  możliwość  zwrócenia
się  do  Agencji ,  bo  w  Kitnowie  jest  działka  agencyjna  koło  Pana  Dąbrowskiego.
Jest  taka możliwość,  żeby się  zwrócić do Agencji?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – w jakim celu?
Radny – Pan Dariusz Dąbrowski – na boisko. Nie mają gdzie grać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  musielibyśmy  zmienić  w  studium  i  w  planie
miejscowym.  Planu  miejscowego  nie  ma.  Jest  możliwość.  Jeżeli  na  cele
infrastruktury sportowej,  to  jest  możliwość.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – czy mamy pisać?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  napiszcie  do  mnie  wniosek,  żebym  miał
podparcie.  Ja  wtedy  przesyłam  do  Agencji  i  tak  jak  przejęliśmy  w  Rychnowskiej
Woli  działkę.
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Radny – Pan Dariusz Borkowski – to jest  30 arów koło Dąbrowskich.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  międzyczasie  otworzyliśmy  przedszkole  w
miejscowości  Stębark.  Zostało  to  przebudowane.  W  tej  chwili  trzynaścioro  dzieci
uczęszcza.  Jest  możliwość  rozwoju  tego  przedszkola,  bo  jest  jedna  sala.  Jest
chyba  najbardziej  bezpieczne  przedszkole.  Tyle  donosów  było  do  Sanepidu  i  do
straży,  że  tak  nas  sprawdzili .  Oczywiście  jeden  pan  zawsze  się  podpisuje,  Pan
Piotr  K.,  bo  już  tego  nie  ukrywają,  bo  mają  dość  tych  wszystkich  pism.  Nawet  na
schody,  że  tu  w  schodach  wystaje  tak,   nie  tak.  Możecie  być  pewni,  że  wszystko
jest  zgodnie  z  przepisami  na  dzisiaj  obowiązującymi  i  przeciwpożarowymi  i
sanepidowskimi  i  budowlanymi,  bo  jeszcze  jedne  drzwi,  które  były
siedemdziesiątki  musimy  zrobić  na  dziewięćdziesiątki.  Musimy  wybić  większą
dziurę  i  wstawić  nowe  drzwi.  Według  uchwały  rady  gminy  będzie  realizowana
szkoła  ośmioklasowa  w  Stębarku,  to  jest  i  na  „zerówkę”,  na  przedszkole.  Jeszcze
została  bardzo  duża  część  na  tą  świetl icę  gdzie  też  projekt  mamy  wykonany.
Kosztorys był  gdzieś  na 500, 600 tys.  zł  a świetl ica  będzie za kilkadziesiąt  tysięcy
złotych.  Już  uzgodniona  z  radą  sołecką  co  do  jakości,  wielkości  tej  świetl icy.  To
samo  z  Mielnem.  Ja  się  cieszę,  że  nie  będziemy  musieli  pieniędzy  wydawać.
Zostanie  nam Kiersztanówko,  na które mamy projekt  wykonany i  remont  kapitalny
świetl icy w Glądach.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – Korsztyn też chyba będzie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – Korsztyn dał  dopiero na projektowanie  pieniądze
sołeckie i  coś tam się dzieje.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  dojazdy  dzieci  do  szkół,  to
jedną  stronę  będzie  obsługiwał  jeden  autobus  a  druga  stronę  drugi  autobus.  Nie
będzie wożenia przez całą  gminę.  
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jest  podwójne  wożenie,  bo  do  gimnazjum
i ósme klasy.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeszcze  projekt.  Projekt  kończymy  15  grudnia.
Wpłynęło  pismo  do  Marszałka,  7  stron,  też  przez  tego  Pana  napisane,  po  to
żebyśmy reszty  pieniędzy  nie  odzyskali  z  tego projektu.  Ja  się  umówiłem z  Panem
Marszałkiem i  Panem Opieczyńskim i  chcę  na ten  temat  porozmawiać.  To zakrawa
na chorobę.  Tak to wygląda.
Radna – Pani Iwona Stanka – ta  nieszczęsna  lampa w Lubianku,  jak nie  świeciła,
tak  nie  świeci.  Nie  wiem,  co  tam się  dzieje,  bo  Pan Piątek  tam patrzył  i  ona  dalej
nie  świeci.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ma  podpisaną  umowę  na  konserwację,  to  musi
świecić.
Radna – Pani Iwona Stanka – ale  nie  świeci.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  wyraziłem  zgodę,  że  jak  mam  demontowane,
to  może w dwie strony zrobić.
Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  czy  jest  możliwość  dostawienia  koszy  na  plastiki
w miejscowości  jak się zgłosi?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest .  Musicie  Państwo  uważnie  śledzić  te
przepisy  dotyczące  śmieci.  Rząd  przygotowuje  ustawę  taką,  która  wejdzie.  Mam
nadzieję,  że  to  nie  wejdzie,  bo  już  siedzimy  i  s ię  boimy  jako  Związek  „Czyste
Środowisko”.  Czterokrotnie  więcej  będziecie  płacić  za  śmieci  zmieszane.  Trzeba
będzie  u  źródła  selekcję  prowadzić.  Teraz  mamy  najtańsze  śmieci  w  rejonie
warmińsko-mazurskim,  to  jak  razy  cztery  wziąć.  11,-  zł  razy  4  to  byłoby  bardzo
przykre  dla  mieszkańców.  Te  gniazda  selektywnej  zbiórki  zostały  u  nas  i  na
Olsztynku.  Olsztynek   zrezygnował.  Ja  myślę,  że  nie  ma sensu  rezygnować.  Niech
one sobie stoją tylko podnieść kulturę przy tych gniazdach,  segregowania tych
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śmieci.  Dużo tych śmieci  za darmo oddajemy.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  same  te  kosze,  bo  co  jest  na  plastiki  ta
siatka,  ludzie  rzucają  różne,  nie  tylko  duże,  ale  i  drobne  i  to  wszystko  drobne
wylatuje.  Gdyby one były zamknięte,  to już byłoby lepiej .  Podobnie jest  z  tymi
pojemnikami na papiery.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – my w Mielnie  ogrodziliśmy taką metrową drobną
siateczką.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to dołem wylatuje.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  oni mają obowiązek zebrać.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  samo  na  papier,  tam  jest  mały  ten
otwór na te papiery i  większość ludzie  zostawia obok. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  te  kosze  do  selektywnej  zbiórki  są  przestawione
w  Mielnie  na  prośbę  rady  sołeckiej .  Zakład  posiada  te  kosze.  Jeżeli  gdzieś  tam
potrzeba,  tylko  wybrać  miejsca  takie  gdzie  ktoś  patrzy  na  to,  gdzie  są  widoczne.
Złapałem  w  Mielnie  samochód  z  rejestracją  nie  naszą.  Dwa  wory  wyskoczyli ,
wyrzucili ,  ale  było to tylko wyskoczyli ,  wrzucili  z  powrotem i pojechal i .  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie,  te  nasze  wiaty
przystankowe,  kiedy będą?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dwa tygodnie musi być jak został  wylany beton.
W  Stębarku  wiatę  sponiewierali .  Przestawiliśmy  drugą  wiatę.  Z  Mielna  jest
przeniesiona  do Stębarku. Ciężarówką musiał  zaczepić.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jak  był  budowany  chodnik  od  ronda,  ten
kawałek  chodnika  za  cmentarz,  to  nie  było  projektu  aż  do  końca  wsi,  aż  do
Góralskich?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – na pewno?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – na pewno.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  no to  trzeba zrobić projekt.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  realizujemy  te  dwa  chodniczki.  Przeznaczyć
środki z  funduszu sołeckiego na projekt.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  a  dlaczego  w  Mielnie,  we  Frygnowie,
Zybułtowie  nie jest  z funduszu sołeckiego? 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  we  Frygnowie
było robione razem z gimnazjum – 100 tys.  zł  a we Frygnowie tylko 40 tys.  zł .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  do budżetu wniosek. 
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – ja  już dłużej  nie wytrzymam. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  wiem o  co  chodzi.  Już  miałem wiadomość,  że
ta  Pani sfinansuje w całości  ten chodnik.
Radna –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  ona rozdaje.  100 tys.  zł  chce  dać  każdemu.
W całym tym szaleństwie,  to  jednak ona ma rację.  Tam jest  potrzebny chodnik.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówiliśmy,  że  trzeba  go  zrobić.  Projektu  na
pewno nie  ma, bo jakby był projekt,  to  by był zrealizowany.  Chodzi  o to,  że trzeba
wniosek  znowu  złożyć  do  ZDW.  Te  chodniki  co  robimy  w  tej  chwili ,  to  my
robociznę dajemy a materiał  daje  ZDW. 
Radna –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  ja  słucham takich  komentarzy,  które  mi  nie
pasują,  a bo to koło Szczepkowskiego, a  bo to przedszkole i  wytłumacz ludziom.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  koło  Szczepkowskiego  jest  chodnik  i  bardzo
wygodny. 
Był  projekt  ścieżki  rowerowej i  zaczął  go Marszałek Protas.  Zaczął  wywłaszczanie
gruntów, opór spotkał  i  to  się skończyło.  
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  jest  faktem że 6 zabudowań jest
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pozbawionych oświetlenia  i  nie  ma jak  przejść do swoich domostw.  Jest  zależnych
od Pana Szczepkowskiego czy zapali  latarnię.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zrobiliśmy za cmentarzem.  Teraz po kolei  można
tu robić.  Tutaj  bez projektu się nie  obędzie,  bezwzględnie zgodę ZDW i projekt.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  propozycje  do  budżetu  do  piątku.  Pani
jako radna może zgłosić.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – osoby fizyczne też mają prawo zgłaszać.
 
Ad  pkt  11.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji
Rewizyjnej  Rady Gminy zamknął  posiedzenie Komisji .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisji
                                                                  Rewizyjnej  Rady Gminy
Bronisława Warmińska                                           

                                                                      Zbigniew Napłoszek
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